
 

 

03.09.2018 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersusiut:  

 

1. Er Naalakkersuisut tilfredse med den nuværende lufthavnsstruktur her op til 

lufthavnsbyggerierne? 

 

2. Er Naalakkersuisut tilfreds med den kontraktmæssige binding til Disko Line omkring 

servicekontrakt for passagerbefordrning? 

 

3. Anser den ansvarlige Naalakkersuisoq for Infrastruktur at man ikke behøver at opsige 

servicekontrakten for passagerbefordring i Diskobugten og i Sydgrønland? 

 

4. Er Naalakkersuisut enige i kvaliteten af passagerbefordringen i Nanortalik i 

Sydgrønland? 

 

5. Anser Naalakkersuisut den kontraktbundne passagerbefordring til og fra 

Qeqertarsuaq samt Qaqortoq og Narsaq som god og ikke ønsker at ændre denne? 

 

6. Såfremt servicekontrakterne ikke opsiges, hvilke begrundelser lægger 

Naalakkersuisoq for Infrastuktur som begrundelse herfor? 

 

7. Hvornår indleder man forhandlingerne eller licitationen for nye servicekontrakter? 

 

8. Hvilke tiltag har Naalakkersuisut gjort for særligt at prioritere lokale virksomheder 

der befordrer passagerer med skib og gennem luften? 

 

9. Ønsker Naalakkersuisut at øge bevillingerne for servicekontrakterne i forbindelse med 

deres arbejde for forslag til Inatsisartutlov? 

 

10. Agter Naalakkersuisoq for Infrastruktur at fremsætte et forslag om at annullere 

servicekontrakterne i Sydgrønland? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq Biilmann Egede, Inuit Ataqatigiit) 



Begrundelse: 

Her i de senere år har befolkningen fremkommet med mange ytringer om servicekontrakter for 

passagertransport. Jeg ønsker at få oplysninger gennem de spørgsmål jeg her fremsætter. Jeg ønsker 

at få oplyst hvad Naalakkersuisut – som dem der har ansvaret – agter at foretage sig. Det er vigtigt 

at mine førnævnte spørgsmål bliver besvaret, idet disse efterlyses af samfundet. Derfor håber jeg, at 

Naalakkersusiut klart oplyser hvilke politiske mål man har sat sig. For det med at man ikke har 

besvaret spørgsmålene må bringes til ophør og der må komme klare udmeldinger. Jeg er spændt på 

at høre hvilke svar Naalakkersuisut vil fremkomme med på disse spørgsmål som også efterlyses fra 

folk ude fra kysten. Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage, dels på grund af 

Inatsisartuts efterårssamling og før der udarbejdes ordførerindlæg. 


